

DECEMBER 2020 VOL.24 NO.4

# 科技博物

TECHNOLOGY MUSEUM REVIEW

| 第二十四卷 | 第四期 |

中華民國109年12月出版

## | 目次 | CONTENTS

檢視全文



刊前語 Preface

03

### 國立科教類博物館經營策略指標建構之研究

A Study on the Construction of Business Strategy Indicators for National Science and Education Museums

朱玉葉 Yeh-Ye Chu  
林新發 Hsin-Fa Lin  
周燦德 Tsan-Der Chou

05

### 從風險管理觀點看博物館的永續經營

Sustainable Development of Museums from the Perspective of Risk Management

陳尚盈 Shang-Ying Chen

47

### 博物館新契機？高雄市立歷史博物館行政法人化芻議

New Opportunity? An Exploratory Research for the First Administrative Institution Museum of Local Government in Taiwan

莊書豪 Shu-Hao Jhuang

75

### 博物館作為推動性別平權「論壇」：以客家社會的姑婆祖先崇拜為例

The Role of the Museum as a Forum about the Gender Equity Practice: The Example of The Great-Aunts Worshiped in Hakka Society

戴正倫 Zheng-Lun Tai  
賴郁晴 Yu-Ching Lai  
羅亭雅 Ting-Ya Lo

97

### 科工館委外特展趨勢觀察－從 2009 年到 2019 年

An Observation of the Trend of Outsourced Exhibitions at the National Science and Technology Museum Between 2009 and 2019

李如菁 Ju-Ching Li

113

### 後博物館時代－從文化創新試論臺灣博物館的利基市場

The Post-museum Era: On the Niche Market of Museums in Taiwan from the Perspective of Cultural Innovation

陳亮仔 Liang-Yu Chen

145

版 權 頁 Copyright

163

徵 稿 簡 約 Submission Guideline

164



國立科學工藝博物館

NATIONAL SCIENCE AND TECHNOLOGY MUSEUM

807 高雄市九如一路720號 tel: (07)380-0089 fax: (07)384-6437  
720, Jiouru 1st Road, Kaohsiung 807, TAIWAN (R.O.C.) <http://www.nstm.gov.tw>

ISSN 1684-1220



9 716841220051

GPN:2008600021

定價：新台幣135元整  
(含掛號費用)